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RG.0002.26.2017 

 

Protokół z XXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 15.09.2017r. 

 

   Do punktu 1 - podpunkt 1) Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

   Sesję rozpoczęła o godz. 9
00

 Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz słowami „Otwieram XXVI 

zwyczajną sesję Rady Gminy Słońsk” i powitaniem radnych Gminy, wójta Gminy, skarbnika Gminy, 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, radnych Powiatu oraz przybyłych gości. 

   Po sprawdzeniu listy obecności radnych, Przewodnicząca Rady oznajmiła, że na sesji obecnych jest 

14 radnych, co przy 15- osobowym składzie Rady Gminy Słońsk stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  

protokołu). 

 

   Do punktu 1 - podpunkt 2) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

   W obecności 14 Radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu  14 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                

0 „przeciw” przyjęła protokół z XXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk. 

   W obecności 14 Radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu  13 „za”, 1 „wstrzymujący się”,                

0 „przeciw” przyjęła protokół z XXV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk. 

   Do punktu 1 - podpunkt 3) Wnioski o uzupełnienie porządku obrad.  

   Kontynuując część regulaminową obrad, Przewodnicząca odczytała porządek XXVI zwyczajnej 

sesji i zwróciła się z zapytaniem, czy będą wnioski o jego zmianę.  

Wniosek o uzupełnienie porządku zgłosiła Przewodnicząca: 

1)  informacja komisji doraźnej o przeprowadzonej kontroli procesu rekrutacji do przedszkola – 

jako punkt 13. 

2) i jako punkt 14 - projekt uchwały w sparwie zmiany składu osobowego komisji stałych Rady 

Gminy Słońsk. Projekt uchwały przedłożono radnym. 

 Wniosek zgłosił Wójt – do punktu 3 podpunkty dotyczące uchwał o pozbawieniu kategorii dróg 

publicznych.  

Wójt: Była szeroka dyskusja na ten temat na komisjach. Wójt przytoczył § 4 aktu notarialnego 

przekazującego te drogi w roku 2012 przez Starostę sulęcińskiego wg którego Starosta Dariusz Ejchart 

jako starosta w imieniu Skarbu Państwa darował Gminie Słońsk nieruchomości na cele dróg, mostów. 

W przypadku niewykonania celu przekazania darowizna podlega odwołaniu czyli zwrotowi. Mając te 

drogi jako drogi publiczne możemy negocjować z Nadleśnictwem kwestię aneksu do umowy na 

partycypowanie w kosztach naprawy dróg leśnych. Taki aneks do umowy dzierżawy plaży nad 

Jeziorem Radachowskim otrzymałem od Nadleśnictwa. Są tam zapisy, że dzierżawca ponosi 

odpowiedzialność za wszelkie szkody osób poruszających się po drodze. To jest zbyt mocne 

postanowienie o nałożeniu na nas odpowiedzialności. My możemy się zgodzić na ponoszenie 

odpowiedzialności na teren, który dzierżawimy czyli plażę nad Jeziorem Radachowskim. Jeżeli 

pozbawimy drogi kategorii musimy zwrócić je Skarbowi Państwa, który pewnie przekaże drogi 

Lasom Państwowym. Możemy dzisiaj podjąć te uchwały ale mamy czas do końca września. 

Przewodnicząca: Jest tyle wątpliwości i zagrożeń związanych z podjęciem tych uchwał, że byłoby 

zasadne wycofanie tych uchwał z dzisiejszej sesji, a Wójt powinien usiąść do rozmów z 

Nadleśnictwem i prawnikami i wypracować stanowisko żebyśmy niczego nie stracili. 

Radny Sozański: Czyli darowizna jest na jakiś okres? Można ją odwołać? 

Wójt: Darowizna musi być przeznaczona na dany cel – na drogi. Aneks od Nadleśnictwa mam od 

marca i trwały rozmowy. Do końca września musimy porozumieć się w kwestii aneksu bo chcemy 

mieć dostęp do Jeziora Radachowskiego. A jest zagrożenie, że drogę Lasy mogą nam zamknąć. 

Składam wniosek o wycofanie tych 4 projektów uchwał i będziemy do końca września negocjować. 

Przewodnicząca: Czyli jest wniosek o wycofanie z porządku obrad podpunktów: 7,8,9,10.   

W obecności 14 Radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu  14 „za”, 0 „wstrzymujący się”,                

0 „przeciw” przegłosowała wycofanie uchwał. 

   Do punktu 1 - podpunkt 4) Uchwalenie porządku obrad. 

W obecności 14 Radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu  14 „za”, 0 „wstrzymujący się”,                

0 „przeciw” przegłosowała zmianę porządku obrad. 
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   Do punktu 2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał 

Rady Gminy Słońsk. 

Uwag i zapytania: 

Radny Łyczkowski: Chciałbym zapytać o spotkanie z Joannitami odnośnie wspólnego projektu 

zagospodarowania terenu przy Zamku i Lence. 

Wójt: Wniosek jest oceniany w tej chwili przez PROW, do października ma być decyzja, tak samo jak 

wodociąg i kanalizacja. 

Ostatnio wspominaliśmy, że mamy wstępnie przyznane środki z Interregu na remont GOKu. Tam 

zostało jeszcze 10 mln. EUR Mieliśmy spotkanie i wstępnie przygotowujemy projekt z Joannitami. 

Tylko oni muszą mieć jakiś projekt na terenie Niemiec. W kwietniu w przyszłym roku 

prawdopodobnie złożymy wspólny wniosek. Oprócz tego zgłosiła się fundacja chętna do 

zagospodarowania Zamku, ale to na razie faza rozmów. To byłaby rehabilitacja dzieci. Poprosiłem o 

dane tej fundacji, jakieś plany działania. Ale przede wszystkim liczymy na Joannitów.  

Radny Jankowski: Jakie są oczekiwania tej grupy, która zamierza zainwestować, bo z tego co się 

dowiadywałem od konserwatora zabytków odbudowa Zamku to 30 mln. Raczej nie wchodzi w grę 

doinwestowanie z Ministerstwa. Co oni będą mieć z tego? 

Wójt: 30 mln to jest wejście na budowę. Myślę, że to raczej 70 mln. Na ten czas musimy 

zabezpieczyć ruiny przed dewastacją, ruiną i na tym się skupiamy. W dalszym etapie ewentualnie 

pokrycie dachu, sala rycerska i hol ściśle wg wskazań konserwatora zabytków. Będziemy Państwa 

informować.  

Radny Jankowski: Na komisjach rozmawialiśmy o sprawie klubu dziecięcego w Lemeirzycach, a 

wczoraj miał Pan spotkanie z rodzicami dzieci. Proszę o informację o ustaleniach. 

Przewodnicząca: Sprawę omówimy w wolnych wnioskach. 

Więcej uwag nie złożono.  

Sprawozdania stanowią załączniki do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 – podpunkt 1) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 

rok. 

   Projekt zaprezentował Skarbnik. Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był 

konsultowany z trzema stałymi komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 

rok.  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2017 rok. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 14  „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Uchwała ma nr XXVI/151/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

   Do punktu 3 – podpunkt 2) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Słońsk na lata 2017-2030. 

   Projekt zaprezentował Skarbnik. Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był 

konsultowany z trzema stałymi komisjami Rady Gminy.  
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Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Słońsk na lata 2017-2030. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Słońsk na lata 2017-2030. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 2017-2030. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 14  „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na 

lata 2017-2030. 

Uchwała ma nr XXVI/152/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

   Do punktu 3 – podpunkt 3) Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. 

   Projekt zaprezentował Skarbnik. Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był 

konsultowany z trzema stałymi komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytania do projektu: 

Radny Stybel: Jaki będzie cały koszt rozbudowy przedszkola? Czyli w przyszłym roku będzie kolejne 

500 tys. zł.  

Skarbnik: Cały koszt to ponad 1 mln zł. Na takie dwie płatności podzieliliśmy tę inwestycję. W 

przyszłym roku będzie kolejne 500 tys. zł. 

W związku z brakiem innych pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 13  „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujący się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Uchwała ma nr XXVI/153/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

   Do punktu 3 – podpunkt 4) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Sulęcińskiemu. 

  

   Projekt zaprezentował Wójt.  

Wójt: Pomoc będzie przeznaczona na wykonanie chodnika przy ulicy Poniatowskiego, dalszego ciągu 

chodnika. Mój wniosek był o dokończeniu tej inwestycji i przekazaniu 100 tys. zł. Będziemy tym 

razem uczestniczyć w komisji przetargowej. 
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Radny Sozański: Co ze starym etapem budowy tego chodnika, są kałuże po ulewach, jest ten rów czy 

dół odwadniający. Czy to jest zakończone? Studzienki zostały umiejscowione w złym miejscu. Tak to 

nie może zostać. 

Wójt: To jest odrębne zadanie. A w przypadku poprzedniego wystąpimy do Starostwa o poprawienie.  

Radny Stybel: Czyli to jest szlak pieszo-jezdny. Może zróbmy ten szlak pieszo-jezdny do krzyżówki. 

To byłby jakiś ciąg dla rowerów i pieszych. 

Radny Piecuch: Czy to będzie asfalt czy kostka? Bo teraz dla rowerów robi się ścieżki asfaltowe. 

Wójt: Będzie chodnik z kostki. Nie ma możliwości przedłużenia chodnika do krzyżówki. 

Dokumentację mamy na długość do Leśniczego. Tam i tak pojazdy rolnicze mają problem z wjazdem 

na ulicę Poniatowskiego bo tam jest wąsko. 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały sprawie pomocy finansowej Powiatowi Sulęcińskiemu. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały sprawie pomocy finansowej Powiatowi 

Sulęcińskiemu. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały sprawie pomocy 

finansowej Powiatowi Sulęcińskiemu. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 13  „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujący się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Sulęcińskiemu. 

Uchwała ma nr XXVI/154/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

   Do punktu 3 – podpunkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały nr 59/IX/2007 Rady Powiatu 

Gorzowskiego   z dnia 25 lipca 2007 roku w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą.    

    

Projekt uchwały zaprezentował Wójt.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady 

Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały nr 59/IX/2007 Rady Powiatu Gorzowskiego   z 

dnia 25 lipca 2007 roku w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały nr 59/IX/2007 Rady Powiatu Gorzowskiego   

z dnia 25 lipca 2007 roku w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą.    

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały nr 59/IX/2007 
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Rady Powiatu Gorzowskiego   z dnia 25 lipca 2007 roku w sprawie postawienia w stan likwidacji 

Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą.    

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 14  „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu 

Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały nr 59/IX/2007 Rady Powiatu Gorzowskiego   z dnia 25 

lipca 2007 roku w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny Publiczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą.    

Uchwała ma nr XXVI/155/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 
   Do punktu 3 – podpunkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia na własność 

Gminy Słońsk nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa. 

    

Projekt przedstawił Wójt. Chodzi o uregulowanie statusu działek pod byłą drogą krajową biegnącą 

przez Lemierzyce, która jest w tej chwili drogą gminną.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia na własność Gminy 

Słońsk nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia na własność 

Gminy Słońsk nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego 

nabycia na własnośc Gminy Słońsk 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 14  „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie nieodpłatnego nabycia na własność Gminy Słońsk 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa. 

Uchwała ma nr XXVI/156/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

   Do punktu 3 – podpunkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli założenia spółdzielni 

socjalnej. 

 

   Projekt zaprezentowała zastępca wójta. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia woli założenia spółdzielni 

socjalnej. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  w sprawie wyrażenia woli założenia 

spółdzielni socjalnej. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  
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W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli 

założenia spółdzielni socjalnej. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 14  „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia woli założenia spółdzielni socjalnej. 

Uchwała ma nr XXVI/157/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 
   Do punktu 3 – podpunkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnień 

w podatku od nieruchomości będących we władaniu przedsiębiorców w ramach pomocy                    

de minimis. 

 

Projekt przedstawiła zastępca wójta. 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnień w podatku 

od nieruchomości będących we władaniu przedsiębiorców w ramach pomocy de minimis. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnień w 

podatku od nieruchomości będących we władaniu przedsiębiorców w ramach pomocy de minimis. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości będących we władaniu przedsiębiorców                    

w ramach pomocy de minimis. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 13  „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości będących we władaniu przedsiębiorców w ramach pomocy de minimis. 

Uchwała ma nr XXVI/158/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 – podpunkt 9) Informacja komisji doraźnej do spraw kontroli rekrutacji                        

do przedszkola samorządowego.  

 

Przewodnicząca komisji doraźnej radna Grabińska przedstawiła protokół z kontroli. 

W dniu 17 sierpnia Komisja skontrolowała dokumenty złożone w procesie rekrutacji do przedszkola. 

Stwierdzono min. informacje powinny być zgodne ze stanem faktycznym, a nie były, brak 

zaświadczeń o zatrudnieniu, brak tłumaczeń dokumentów wystawianych w Niemczech, punkty 

przyznane za niepełnosprawność przy braku zaświadczenia. 

Komisja przedstawiła wnioski do zmiany kryteriów rekrutacyjnych. 

Protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że poczekamy na odniesienie się do zarzutów przez Panią 

Dyrektor.  

 

   Do punktu 3 – podpunkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego stałej 

komisji  Rady Gminy. 

 

Projekt przedstawiła Przewodnicząca.  

W związku z wyborami uzupełniającymi do Rady Gminy Słońsk radny Jerzy Piecuch zadeklarował 

chęć pracy w komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. 



 

7 
 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego stałej komisji  Rady 

Gminy. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego stałej komisji  

Rady Gminy. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany składu 

osobowego stałej komisji  Rady Gminy. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 14  „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany składu osobowego stałej komisji  Rady Gminy. 

Uchwała ma nr XXVI/159/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 4. Interpelacje radnych. 

 

Do punktu 5. Wolne wnioski. 

Przewodnicząca Rady (-Lilla Burkiewicz): W takim razie, kolejny punkt, interpelacje Radnych, wolne 

wnioski, proszę bardzo. 

Radny Jankowski: Co wynikło ze spotkania z Panią Prezes Fundacji i z rodzicami odnośnie dowozu 

dzieci do klubu dziecięcego w Lemierzycach? 

Przewodnicząca: Poinformuję jeszcze, że wpłynęło pismo Fundacji o udzielenie dotacji na 

funkcjonowanie klubu dziecięcego. 

Wójt Gminy Słońsk(-Janusz Krzyśków): Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Do poniedziałku mamy 

otrzymać informacje o kosztach działania, o liczbie dzieci. Kosztów dojazdu gmina nie może 

finansować. Niestety nie my uchwaliliśmy taką ustawę, że jest teraz dużo przedszkolaków i nie wszyscy 

maja zapewnione miejsce. Czesne tam jest duże ale sprawę przeanalizujemy. 

Zastępca Wójta: Trzeba tu powiedzieć, że my i tak ponieśliśmy znaczne koszty funkcjonowania tego 

klubu: wymiana grzejników, obudowy. Inaczej w ogóle by to nie ruszyło. Fundacja nie ponosi kosztów 

wynajmu, kosztów energii, media, które są wysokie. Czesne to tak naprawdę tylko pokrycie kosztów 

wynagrodzenia prowadzącego klub dziecięcy bo inne koszty ponosi gmina. 

Informuję, że zgodnie z wnioskiem o udzielenie dotacji przygotujemy projekt uchwały o ogólnych 

zasadach udzielania takich dotacji dla placówek niepublicznych. 

Wójt: Tam w ogóle rodzice maja tam problem z wykupieniem obiadów, jedne dzieci jedzą, a inne nie. 

Sołtys Przyborowa: Na rozwidleniu to jest droga na 4 górkę do Parku, za stacją, została zagrodzona 

przez Pana Janickiego. On to kupił i zagrodził a my nie mamy przejazdu do naszych łąk. Ta droga nie 

była użytkowana, ona zarosła. Czy można ją jakoś udostępnić. Proszę o interwencję w tej sprawie. 

Wójt: Zajmę się sprawą. Sprawdzimy czy to w ogóle jest droga w ewidencji. 

Sołtys Przyborowa: Czy szkoła w Budzigniewie, te mieszkania, już została sprzedana? 

Wójt: Jeszcze nie. Będzie ogłoszony przetarg, ale proszę zgłaszać chęć kupna, a my wtedy 

informujemy personalnie o przetargu 

Radny Jamniuk: Przepraszam za spóźnienie. W związku z tymi drogami gminnymi bezumownie 

wykorzystywanymi przez Pana Kołodziejczyka i przez Pana Kazieczkę nadal nic się nie dzieje. 

Wójt: Ale sprawa została przekazana na policję. Jest postępowanie i ja czekam na wynik. 
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Radny Jamniuk: Ja mam stanowisko Rady Sołeckiej w związku z pismem od Pana w sprawie wydania 

opinii, a Koło Łowieckie Dzik nie chciało wydawać opinii w sprawie tej drogi i zaproponowało 

spotkanie z Panem Kołodziejczykiem ale nie przyszedł. A chcieliśmy z nim to uzgodnić. 

Wójt: Z tą sprawą wystąpiła do nas Agencja Nieruchomości Rolnych i to oni są stroną. Do nich 

wystąpił dzierżawca Pan Kołodziejczyk. Chodziło o  stanowisko w sprawie  możliwości zamiany drogi, 

ta która jest formalnie drogą i ta, która jest gruntem a faktycznie jest wykorzystywana jako droga. 

Moim zdaniem powinniście wydać taką opinię. Czy dla Was jest to pozytywne, taka zamiana. 

Radny Jamniuk: Tam są bardzo duże szkody łowieckie, więc ta droga jest nam potrzebna bo ma 8 

metrów i  możemy skuteczniej pełnić dyżury łowieckie. 

Radny Jamniuk: Z tego co wiem to wczoraj otrzymał Pan już ofertę na wykonanie chodnika w 

Ownicach. 

Wójt: Tak, mam 3 oferty i możemy rozpocząć inwestycję. Czekam na pieniądze. 

Radny Jamniuk: Więc my przekażemy jeszcze dzisiaj te 14 tys. zł na konto gminy, bo idzie zima.  

Radny Jamniuk: Jedna kwestia, która mi leży szczególnie. Wrócę do tematu skargi, którą kiedyś 

składałem i pewnych wypowiedzi. Ja wiem, że podjęliście decyzję jak uważaliście. Nie wiem Pani 

Przewodnicząca czym to było podyktowane. Chociaż wiemy, że ta skarga mogłaby sobie funkcjonować 

tylko w przestrzeni, bo żadnych konsekwencji z tego nie ma. Chodziło tylko o fakt, że są rzeczy, które 

nie powinny mieć miejsca.  I tutaj kolega Łyczkowski stwierdził w uzasadnieniu, że to jest oczywiste 

dlaczego Pan Jamniuk ma w tym jakiś interes. W związku z tym, że takie stwierdzenie naraża mnie na 

utratę zaufania publicznego, a na to jest paragraf. Proszę więc kolegę Łyczkowskiego o wyjaśnienie co 

miał na myśli.  

Radny Łyczkowski: Ja też potrzebuję czasu na udzielenie Panu odpowiedzi, mniej więcej tyle ile 

potrzebował Pan na zadanie tego pytania. Przygotuje odpowiedź na kolejną sesję. 

Radny Jamniuk: To byłoby dla mnie bardzo istotne bo ja nie mam nic do ukrycia i bardziej oczywiste 

jest to, ze kolegi żona pracuje w urzędzie gminy i on nie powinien zasiadać w komisji rewizyjnej.                 

I Pani przewodnicząca powinna zorganizować żeby była bezstronność, włącznie z włodarzami. 

Radny Łyczkowski: Nie wiem czy Pan radny wie, ale moja żona ma kwalifikacje do pełnienia tego 

stanowiska. 

Radny Jamniuk: Ja nie zarzucam braku kwalifikacji. Tylko żona pracuje w urzędzie gminy, a Pan jest 

radnym i przewodniczącym komisji rewizyjnej więc stanowisko jest co najmniej kontrowersyjne. Do 

Wójta i Przewodniczącej na przyszłość byłoby bardzo transparentnie i nie stosujcie takich tanich 

chwytów bo to jest nieeleganckie i można takie brudy wyciągać na zewnątrz a sami prosiliście żeby 

tego nie robić. A można to ładnie ubrać żeby to społeczeństwo odebrało jak chce odebrać. 

Przewodnicząca: Panie radny Jamniuk komisja rewizyjna jest narzędziem do kontroli skarg. 

Stanowisko Komisji rewizyjnej zostało przedstawione i radni tak zdecydowali. Postąpiliśmy zgodnie z 

prawem. To była suwerenna decyzja radnych po wysłuchaniu Komisji rewizyjnej. 

Radny Jamniuk: Pracuję w samorządzie 16 lat więc proszę mi nie tłumaczyć takich rzeczy. Ja nie 

mówię, że nie zostało przedstawione tylko mówię jak to zostało zrobione, a Pani dobrze o tym wie.  

Powinniście załatwiać takie sprawy dobrze i transparentnie. To jest Wasz obowiązek.   

Sołtys Słońska: Mieszkańcy ulicy wspólnej zadali pytanie czy wszyscy właściciele działek na tej ulicy 

wywiązali się z zapisów umów, bo podobno są różne zapisy w tych umowach. Podobno w ciągu 2 lat 

mieli się wybudować. 

Wójt Gminy Słońsk: Tam były zapisy o budowie od 2 do 5 lat. Trzech właścicieli się nie wywiązało tzn. 

nie rozpoczęto budowy.  

Sołtys Słońska: Czy zostały wobec nich wyciągnięte konsekwencje. 

Wójt Gminy Słońsk: Nie. 

Radny Banasik: Mam pytanie do Radnego Powiatowego. Czy jest możliwość na terenie Głuchowa 

ustawienia znaków ograniczenia prędkości dla ciągników. To są teraz duże maszyny. Jeżdżą 40 i 60 

km/h. Czy jest taka możliwość pytają mieszkańcy. Może do 30 km/h ograniczyć. 

Radny Jamniuk: Ja ustalę w Starostwie czy jest taka możliwość. Rozmawiałem z Panem Gryzem w 

kwestii uzupełnienia czy wymiany znaków. Są na to środki. 
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Radny Jamniuk:  Na koniec przekażę Państwu informację o DPS w Tursku. To jest tragedia, lawina 

zwolnień i odejść na emeryturę. W najbliższym czasie odejdzie prawie 25-30 osób co stanowi 

zagrożenie  funkcjonowania tej placówki. Na ostatniej sesji zasugerowałem, że kiedy jest układ 

naprawczy, powiat jest bankrutem, nie ma pieniędzy na inwestycję, a zarząd daje sobie podwyżki.               

Ja byłem przeciwny. Chcę żebyście znali moje bardzo ostre stanowisko. To jest superstarostwo jest 

starosta, vicestarosta i etatowy członek zarządu. I nie robią nic. Mamy przecież 12 posłów w lubuskim. 

Można ich zaangażować w tę sprawę. Był ostatnio na sesji poseł Porwich, który był w tej sprawie u 

wojewody.  Można ludziom dać podwyżki w wys. Ok 500 zł bo za 1600 zł nie będą tam pracować 

pielęgniarki czy terapeuci. A ta praca jest niewdzięczna. Ludzie są upośledzeni, ciężcy do opieki. 

Informuję Was, że moje stanowisko było takie, że mocno naciskałem na zarząd, na starostwo bo 

istnieje ryzyko likwidacji DPSu, kiedyś prężnie działającego. Chciałbym w przyszłości do Pana wójta 

zaprosić kogoś z zarządu żeby przedstawić ten temat, bo każdy z nas może za jakiś czas potrzebować 

takiej pomocy. Gdyby to zostało zlikwidowano to byłaby ogromna strata. A moje stanowisko w tej 

sprawie, że zarząd nic nie robi, nie pozyskuje środków zewnętrznych, że nie puka codziennie do 

minister Rafalskiej. Gdyby były pytania i uwaga w tej sprawie to zapraszam.  

Wójt: Po tej sesji nadzwyczajnej starosta zaprosił wójtów i burmistrzów na spotkanie w tej sprawie.                

I mam tu informację przesłaną przez obecną panią dyrektor DPS. Mam swoje spostrzeżenia po tym 

spotkaniu. Przespano trochę sytuację, która tam zaistniała, a wina leży po stronie dyrektora obecnego 

i byłego. Bo jeżeli ja słyszę, że prawie 50% ludzi tam przebywających nie nadaje się do umieszczenia 

w DPS tylko w szpitalu, to gdzieś tkwi błąd dlaczego zostali tam w ogóle przyjęci. Są inne formy. Ale 

są różne znajomości. Nie dziwię się, że jeśli pracownicy mają tam 1400 zł i mają ciężką pracę to chcą 

podwyżkę. Tam są obłożnie chorzy, pampersy itd.  A jednocześnie przyjmuje się 6 portierów, którzy 

zarabiają więcej niż średnia zarobków tam, to jest cos nie tak. 

Co do pensji zarządu powiatu, to rada uchwała wynagrodzenia. Ja bym w takiej sytuacji będąc szefem 

nawet nie myślał o podwyżce.  

Co do DPSu zaproponowałem, bo dano nam przykłady, że gdzieś pod Zieloną Górą są wyższe opłaty, 

zaproponowałem może stwórzcie spółkę pracowniczą, bo prywatni przecież na tym zarabiają. Ale 

dostałem odpowiedź, że rada się nie zgodzi. 

Radny Jamniuk: Głupoty opowiadają. 

Wójt: W tej sprawie to w ogóle chodzi o Moltech. Przyjęli do pracy Ukraińców, a oni już nie chcą 

pracować. Zaproponowali więc ludziom od razu 1000zł podwyżki i w takiej sytuacji nie będą ludzie 

pracować za minimum  w DPS. I stworzył się dla  powiatu problem. 

Przewodnicząca: Wracając do DPSu. Nie wiem jakie tam jest zatrudnienie, ale tam problem może być 

taki, że jeżeli Ministerstwo Zdrowia zapewniło pielęgniarkom podwyżki w ciągu 4 lat po 400 zł w roku 

to nie wiem czy starostwo im to zapewnia. Pielęgniarki w całym kraju dostają takie podwyżki. Być 

może jest różnica między wynagrodzeniem w SPZOZ a w DPS.      

Radny Jamniuk. Ja jestem w kontakcie z tymi paniami. Będę pisał interpelacje do posłów i senatorów i 

będę prosił o audiencję u Pani Minister w tej sprawie. Bo posłowie byli tylko u wojewody. Bo to nie 

jest tylko problem DPSu. Jak wiecie najlepszy geodeta Pan Kluszczyk się zwolnił. Odeszła z Wydziału 

Budownictwa Pani Ola Rutyna. I odeszło kilku wartościowych pracowników. Tam jest lawina 

zwolnień. Jakość usług spadnie dramatycznie i to odczujecie. I przyjęli Pana Zawadzkiego żeby mieć 

większość w radzie i oczywiście, że podwyżki sobie przegłosują. A naszym zadaniem jest mówić wam 

prawdę. Jakość usług spadnie. I będzie coraz gorzej. I ja w tym kierunku będę szedł. Jeżeli ktoś uważa, 

że moja retoryka jest za ostra proszę o uwagi.  

Radny Banasik: Skoro jest tragedia to czy powiat ma jakieś pieniążki na przycięcie gałęzi. Minęły 

wakacje. Codziennie objeżdżam drogi a to jest cykliczny problem. To nie jest moje widzimisię. Koło 

Pana Jakubowskiego na zakręcie jest tragedia. W Głuchowie za cmentarzem drzewo wyszło na połowę 

drogi. Oprócz tego po ostatnich wichurach jest dużo nadłamanych gałęzi. Proszę żeby powiat się zajął 

tym. 

Radny Jamnik: Na to są pieniądze. 

Radny Sozański: Panie Franku mam pytanie odnośnie inwestycji budowy chodnika na ulicy 

Poniatowskiego. Czy to jest zakończone czy nie jest? Bo zostały jakieś doły. A tam miał być rów 

odwadniający z tego co wiem. 
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Radny Jamniuk: Nie znam sprawy ale się dowiem. Z tego co wiem to dzisiaj na sesji miała być podjęta 

uchwała o dokończeniu tego chodnika…Ja tylko prosiłem starostę żeby z tego się nie wymigał, ale 

zapewnił mnie, że tylko czeka na stanowisko rady, więc chodnik będzie w tym roku robiony. A spytam 

naczelnika przy okazji czy wszystkie sprawy uboczne są skończone. 

Radny Sozański: Mi chodzi o tę inwestycję z ubiegłego roku, ten odcinek. Tam są dziury, rowy. 

Odwodnienia są źle zrobione. 

Radny Kardasz: Mi chodzi o wodę w Lemierzycach, bo jest pan od wodociągów. Bo ostatnio pytaliśmy 

i była zdatna do picia, a była niezdatna. Co się dzieje z tą wodą w Lemierzycach? 

Kierownik ZGWŚ: Ostatnio wyszło z badania przekroczenie 6 jednostek coli. Czyli woda nadaje się do 

picia po przegotowaniu. Badanie zrobiliśmy we wtorek, wyniki były w piątek. Zgłosiliśmy to 

Sanepidowi i wykonaliśmy chlorowanie. Zrobimy kolejne badanie. Jeżeli będzie dobre przestaniemy 

chlorować. Nie znam powodu skażenia. Stacja jest bezobsługowa więc z naszej strony raczej nic nie 

nastąpiło. 

Wójt: I dla bezpieczeństwa wyłączyliśmy starą studnię. 

Radny Piecuch: Jaki jest system powiadamiania mieszkańców o skażeniu? 

Kierownik ZGWŚ: Mogę powiadomić sołtysów telefonicznie i powiesić ogłoszenia. Gdyby woda była 

zupełnie niezdatna do użytku to byśmy ją zakręcili i nikt by jej nie pił. 

Radny Jamniuk: Tu radny ma rację. Gdybym nie poszedł do sklepu to bym o tym nie wiedział. 

Zawiadomienie radnych i sołtysów powinno być standardem. 

Radny Piecuch: Nie wszyscy chodzą do sklepu w Ownicach. 

Wójt: Szanowni Państwo to nie jest tak, że ta woda była bardzo skażona. Próbki pobierano z różnych 

miejsc, sklepów. Drugie badanie pokaże nam rzeczywistość. 

Sołtys Lemierzyc: Zgłosili do mnie interwencję mieszkańcy w sprawie ulicy Śródmiejskiej, Tam są 

doły. Czy tego nie można wyrównać. Tam jeżdżą TIRy i nie można przejechać. Oni twierdzą, że płacą 

wysokie podatki i chcą mieć dobry przejazd.  

Wójt: Ja dawałem im teren na bazę, ale porozmawiamy o tym. 

Sołtys Lemierzyc: Jeszcze w kwestii starszych ludzi. Ja tak patrzę, takie są czasy, że dzieci nie chcą się 

zajmować rodzicami. Czasem jest bardzo źle.  Do Turska się ciężko dostać i dużo to kosztuje. 

Wójt: Do Turska to idą tacy co mają wysokie emerytury. 

Skarbnik: Po sesji będzie krótkie spotkanie z sołtysami w sprawie funduszu sołeckiego. 

Wójt: Drodzy państwo mamy jeszcze problem z naszą rehabilitacją. Na nasz punkt NFZ dał 4 tys. zł. i 

otrzymałem koszty prowadzenia punktu od Pani, która dotąd to prowadziła. Koszty są dużo wyższe i 

będziemy musieli od stycznia podjąć stanowisko co dalej. Jeszcze spróbuję w NFZ. Może coś uda się 

załatwić tak jak 2 lata temu.  

 

Przewodnicząca Rady: Dziękuję bardzo. Zamykam XXVI sesję Rady Gminy  Słońsk.  
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